

# 征稿启事

首届新西兰汉语作为第二语言的教学与研究  
国际研讨会：传承与创新

2019年4月13日

新西兰奥克兰大学



由新西兰奥克兰大学主办的首届新西兰汉语作为第二语言的教学与研究国际研讨会（CSL-NZ）将于2019年4月13日在奥克兰大学举行。会议旨在为世界各地从事汉语作为第二语言教学与研究的学者搭建一个思想交流、成果展示、项目合作的良好平台。会议邀请到来自中国、澳大利亚、新西兰在汉语作为第二语言教学领域取得卓越成果的知名专家学者分享他们最新的研究成果。届时，与会者将有机会和专家学者们深入交流。

## 研讨会主题报告人

Martin East, 新西兰奥克兰大学教授  
韩京和, 澳大利亚西悉尼大学副教授

姚载瑜, 新西兰奥克兰大学孔子学院院长  
赵杨, 北京大学对外汉语教育学院院长

## 征稿启事

本届研讨会所征稿件议题包括：汉语作为第二语言的习得研究、汉语教学法、国际汉语师资培训、华裔汉语教学、科技辅助教学等。论文摘要字数限制为400字(中文)或250词(英文)。每篇论文的宣讲时间为15分钟，与会者可使用中文或英文发表演讲。论文摘要经会议组委会专家审核后，择优采纳。论文提交截止日期为2018年11月30日。

## 在线注册

本届研讨会热烈欢迎汉语教师、学者及其他相关从业人员提交论文，也诚挚欢迎无论文旁听。因参会名额限制，参会人员需到会议网站进行注册。在线注册截止日期为2019年1月30日。

论文提交及在线注册网址为：<http://cls-nz-2019.blogs.auckland.ac.nz/>

## 会务组联系方式

会务组主席：王丹萍博士 [danping.wang@auckland.ac.nz](mailto:danping.wang@auckland.ac.nz) 执行秘书：王迪 [di.wang@auckland.ac.nz](mailto:di.wang@auckland.ac.nz)

# CALL FOR PAPERS

*The First Symposium on Chinese as a Second Language Teaching and Research in New Zealand: Inheritance and Innovation*

April 13, 2019

The University of Auckland



The first Symposium on Chinese as Second Language Teaching and Research in New Zealand (CSL-NZ) will be held at The University of Auckland on April 13, 2019. The aim of the symposium is to provide opportunities for practitioners to share and promote their research and projects, and to get insightful comments and suggestions from top scholars in the field. These scholars will also be sharing their cutting-edge research and practices with Chinese language teachers and researchers.

## **Keynote speakers**

Martin East, Professor, University of Auckland, New Zealand

Jinghe Han, Associate Professor, University of Western Sydney, Australia

Nora Yao, Director of Confucius Institute, Auckland University, New Zealand

Yang Zhao, Head of School of Chinese as a Second Language, Peking University, China

## **Call for abstracts**

The symposium is now calling for abstracts. You are encouraged to report on your recent research related but not limited to Chinese language acquisition, pedagogy, teacher education, Chinese heritage learners, and technology-assisted language learning. Your abstract should not exceed 250 English words or 400 Chinese characters. You may choose to present in either English or Chinese. Abstracts will be reviewed by an expert panel and only those of high quality will be accepted for an oral presentation. Each presentation should be approximately 15-20 minutes long. Submissions for abstracts close on **November 30, 2018**.

## **Online registration**

The symposium can provide only limited space to participants, so we are operating on a first-come-first-serve basis. Online registration closes on **January 30, 2019**.

## **Symposium website**

Register and submit your abstract here: <http://cls-nz-2019.blogs.auckland.ac.nz/>

## **Contact us**

The CSL-NZ 2019 symposium is supported by the School of Cultures, Languages and Linguistics, Faculty of Arts, and Confucius Institute, the University of Auckland, New Zealand. Please direct any enquires about this symposium to Dr Danping Wang (Email: [danping.wang@auckland.ac.nz](mailto:danping.wang@auckland.ac.nz)) or Di Wang (Email: [di.wang@auckland.ac.nz](mailto:di.wang@auckland.ac.nz))